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Pane ministře. 

Asociace soukromých zemědělců na svém webu www.asz.cz1 dne 22-5-2025 zveřejnila 

článek pana Vladimíra Mikeše Zvrácený systém dotací: farma bez jiných příjmů neuspěla, 

neprůhledné holdingy čerpají.2 

Dne 14-7-2025 byl na témže webu, k téže záležitosti, uveřejněn článek pana Mgr. Milana 

Daďourka Obří sankce kvůli formalitám.3 

Manželé Medunovi, kterých se výše zmíněná kauza týká, nejsou kriminální živly, aby se 

s nimi zacházelo takovým způsobem. Vybudovali rodinné hospodářství a pro mnoho 

soukromých zemědělců jsou vzorem udržitelného podnikání. 

Po přečtení výše uvedených článků jsem nabyl přesvědčení, že přístup SZIF 

a ministerstva, jehož jste ministrem, je ryze formalistický a neodpovídá tomu, 

co od výkonu veřejné správy, jako občan tohoto státu očekávám.  

1) Žádám Vás osobně, jakožto ministra zemědělství ČR, abyste využil všech svých 

možností a zasadil se o to, aby činnost statku manželů Medunových nebyla v důsledku 

nemístného formalismu a alibistického chování SZIF a Vašeho ministerstva ohrožena 

a finančně poškozena. 

2) Podle informací v uvedených článcích se nejedná o ojedinělou záležitost. Proto se Vás 

ptám, co udělalo Ministerstvo zemědělství ČR za funkčního období současné vlády 

proto, aby se minimalizovala byrokratická zátěž dopadající na bedra malých 

soukromých zemědělců? Zdá se, že být soukromým zemědělcem, znamená 

nekonečný boj s byrokracií a formalismem, kdy státní agentury a orgány nejsou 

partnerem soukromých zemědělců, ale spíše nepředvídatelným a nelítostným 

drábem. 

                                                           
1 https://www.asz.cz/ 

2 https://www.asz.cz/clanek/14522/zvraceny-system-dotaci-farma-bez-jinych-prijmu-neuspela-nepruhledne-
holdingy-cerpaji/ 

3 https://www.asz.cz/clanek/14774/obri-sankce-kvuli-formalitam/ 



3) Jak je možné, že státní agenturu (SZIF) a státní orgán (MZe) nezajímá faktický stav 

věci, ale alibisticky se točí na formalitě? A to na formalitě, kterou by šlo velmi 

jednoduše doplnit, pokud by byl dotyčný subjekt k tomu vyzván. 

4) Jak je možné že SZIF v případě, že nalézá nějaký (ze svého pohledu) nedostatek, 

nevyzývá k doplnění požadovaných dokladů a rovnou přistupuje k sankcím? 

5) Jak je možné, že první sankce činí rovnou 100 %? 

6) Co hodlá Ministerstvo zemědělství ČR udělat pro to, aby pravidla, jimiž se musí řídit 

zájemci o platby z SZIF, byla co možná v nejvyšší míře jednoduchá a srozumitelná? 

7) Domníváte se, pane ministře, že MZe a SZIF dělají maximum pro to, aby 

minimalizovali byrokratickou zátěž malých soukromých zemědělců? Z uvedených 

článků to nevyplývá. 

8) Domníváte se, že forma komunikace je ze strany SZIF a MZe adekvátní? Z uvedených 

článků to nevyplývá. 

9) Vám přijde v pořádku, pane ministře, že inteligentní člověk, který samostatně 

podniká, není schopen bez služeb placených dotačních agentur zvládnout byrokracii 

spojenou s dotačními tituly? 

10) Uvědomujete si, pane ministře, že stát, a tedy i Ministerstvo zemědělství a instituce 

v jeho gesci, mají být pro podnikatele partnerem a nikoli svévolným, na formalitách 

bazírujícím, katem? K tomu si vás jako občané neplatíme. 

 

Řada článků na webu www.asz.cz vydává velmi smutný obraz o byrokracii a formalismu, 

kterým musí v České republice čelit soukromí zemědělci Neškodilo by, pane ministře, 

kdybyste si tyto webové stránky otevřel a několik článků si přečetl. 

 

S pozdravem Leo Gallas, občan České republiky. 

 

 

 

 

 

Mgr. Ing. Leo Gallas, Ph.D. 

U Města Chersonu 1552 / 22 

434 01 Most 
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